
	
  

	
  

Liczebniki	
  porządkowe	
  –	
  Ordinal	
  numbers	
  
	
  

• Ordinal	
  numbers	
  describe	
  sequence	
  or	
  order.	
  Like	
  adjectives,	
  
they	
  have	
  three	
  genders,	
  and	
  they	
  take	
  the	
  same	
  endings	
  as	
  
adjectives.	
  

	
  
• When	
  asking	
  about	
  sequence	
  or	
  order	
  we	
  use	
  interrogative	
  
pronoun	
  który?	
  

	
  
Który	
  to	
  (jest)	
  twój	
  pączek	
  dzisiaj?	
  –	
  What	
  doughnut	
  is	
  that	
  you	
  are	
  
on	
  today?	
  (i.e.	
  how	
  many)	
  
Pierwszy	
  –	
  the	
  first	
  
	
  
Która	
  to	
  (jest)	
  twoja	
  kawa	
  dzisiaj?	
  –	
  What	
  coffee	
  is	
  that	
  you	
  are	
  on	
  
today?	
  
Druga	
  –	
  the	
  second	
  
	
  
Które	
  to	
  (jest)	
  twoje	
  ciastko	
  dzisiaj?	
  –	
  What	
  cookie	
  is	
  that	
  you	
  are	
  on	
  
today?	
  
Trzecie	
  –	
  the	
  third	
  
	
  
Czas	
  –	
  Time	
  
	
  
Która	
  (jest)	
  godzina?	
  –	
  What	
  time	
  is	
  it?	
  
	
  

• When	
  giving	
  the	
  time	
  we	
  use	
  ordinal	
  numbers	
  for	
  hours	
  
(pierwsza,	
  druga,	
  trzecia…),	
  and	
  cardinal	
  numbers	
  for	
  the	
  
minutes	
  (pięć,	
  dziesięć,	
  piętnaście).	
  

	
  
Która	
  (jest)	
  godzina?	
  
10:15	
  –	
  Jest	
  dziesiąta	
  piętnaście.	
  
10:30	
  –	
  Jest	
  dziesiąta	
  trzydzieści	
  
	
  

• After	
  preposition	
  po	
  we	
  use	
  Locative	
  case.	
  
	
  
10:15	
  –	
  Jest	
  piętnaście	
  po	
  dziesiątej.	
  (Lok.)	
  
	
  

• After	
  preposition	
  do	
  we	
  use	
  Genitive	
  case.	
  
	
  
10:30	
  –	
  Jest	
  wpół	
  do	
  jedenastej.	
  (Gen.)	
  
	
  



	
  

	
  

• Giving	
  time	
  after	
  preposition	
  za	
  we	
  use	
  Nominative	
  case.	
  
	
  
10:50	
  –	
  Jest	
  za	
  dziesięć	
  (minut)	
  jedenasta.	
  
	
  
We	
  use	
  twelve	
  hour	
  clock	
  in	
  informal	
  situations:	
  
2	
  p.m.	
  –	
  druga	
  
4	
  p.m.	
  –	
  czwarta	
  etc.	
  
	
  
The	
  twenty	
  four	
  hour	
  clock	
  is	
  used	
  in	
  official	
  situations:	
  
14:00	
  -­‐	
  czternasta	
  
16:00	
  –	
  szesnasta	
  
22:00	
  –	
  dwudziesta	
  druga	
  etc.	
  
	
  
	
  

• After	
  preposition	
  o	
  we	
  use	
  Locative	
  case.	
  
	
  
O	
  której	
  godzinie	
  jest	
  spotkanie?	
  –(at)	
  What	
  time	
  is	
  the	
  meeting?	
  
Spotkanie	
  jest	
  o	
  dziesiątej.	
  –	
  The	
  meeting	
  is	
  at	
  10:00	
  o’clock.	
  	
  
	
  

• After	
  preposition	
  za	
  we	
  use	
  Accusative	
  case.	
  
	
  
Za	
  godzinę	
  mam	
  spotkanie.	
  –	
  I	
  have	
  a	
  meeting	
  in	
  an	
  hour.	
  
	
  
(f)	
  godzina	
  (N.)	
  !	
  godzinę	
  (Acc.)	
  
	
  
Za	
  tydzień	
  jadę	
  na	
  wakacje.	
  –	
  I’m	
  going	
  for	
  a	
  holiday	
  in	
  a	
  week.	
  
	
  
(m)	
  tydzień	
  (N=Acc.)	
  
	
  
Za	
  pół	
  godziny	
  kończę	
  pracę.	
  –	
  I’m	
  finishing	
  work	
  in	
  half	
  an	
  hour.	
  
	
  
Za	
  dziesięć	
  minut	
  idę	
  do	
  domu.	
  	
  –	
  I’m	
  going	
  home	
  in	
  ten	
  minutes.	
  
	
  
godzina,	
  -­‐y	
  –	
  hour	
  
minuta,	
  -­‐	
  y	
  –	
  minute	
  
sekunda,	
  -­‐y	
  –	
  second	
  
	
  
dzień,	
  dni	
  –	
  day,	
  days	
  
tydzień,	
  tygodnie	
  –	
  week,	
  weeks	
  
miesiąc,	
  miesiące	
  –	
  month.	
  months	
  
rok,	
  lata	
  –	
  year,	
  years	
  
	
  


